

**HMCS GRIFFON****BADGE****Description**

Argent a griffin segreant Azure armed Gules and seme-de-lis Or.

Significance

The obvious device for the badge of *Griffon* is a representation of this mythical monster. As it is named for René-Robert Cavelier, Sieur de La Salle's ship, the first to navigate in the upper lakes in 1679, the griffin is depicted with the colours and devices of Royal France, namely, a blue field powdered or sown with gold fleur-de-lis.

MOTTO

PRIMA IN LACUBUS (First on the Lakes)

COLOURS

White and Blue

NCSM GRIFFON**INSIGNE****Description**

D'argent, un griffon d'azur, armé de gueules, et de fleurs de lis d'or.

Signification

La figure en évidence sur l'insigne du *Griffon* représente le fabuleux monstre mythologique. L'insigne tire son nom du navire du Sieur de La Salle, René-Robert Cavelier, le premier à naviguer sur les lacs supérieurs en 1679. Le griffin illustre les couleurs et l'emblème du royaume de France : un fond bleu parsemé des fleurs de lis en or.

DEVISE

PRIMA IN LACUBUS (Premier sur les lacs)

COULEURS

Blanc et bleu

BATTLE HONOURS**HONNEURS DE BATAILLE**

None

Aucun

LINEAGE**LIGNÉE****First of Name**

Shore establishment.

Naval Reserve Division, Thunder Bay, Ontario.

Commissioned as a tender to HMCS *Naden*
1 November 1941.¹Recommissioned as an independent shore
establishment 1 September 1942.²**Premier du nom**

Établissement côtier.

Division de la Réserve navale, Thunder Bay, Ontario.

Mis en service comme un transbordeur du NCSM
Naden le 1^{er} novembre 1941.¹Remis en service comme un établissement côtier
indépendant le 1^{er} septembre 1942.²

1. CNO/ONC 1666/41

2. CNO/ONC 2245/42